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Zavetišče Meli Trebnje je v letu 2024 sodelovalo pogodbeno z 25. občinami, na 

območju države. Na območju vseh teh občin je zavetiššče opravljalo odlov vseh 

zapuščenih živali. Obvestila o zapuščenih živali je zavetišče praviloma 

sprejemalo s strani občanov navedenih občin, poleg navedenih pa tudi s strani 

UVHVVR, Policije in centra za obveščanje 112. 

 

I. ODLOV IN OSKRBA PSOV  IN MAČKOV V LETU 2024: 

V letu 2024 smo odlovili naslednje število zapuščenih psov in sicer: 

 

- Občina Črnomelj....................18. psov in 31. mačkov; 

- Občina Litija..........................05. psov in 44. mačkov; 

- Občina Sodražica..................00. psa in 00. mačkov; 

- Občina Škocjan.....................11. psov in 24. mačkov; 

- Občina Horjul.......................00. psov in 07. mačkov; 

- Občina Ivančna Gorica........09 psov in 78. mačkov; 

- Občina Trebnje.....................31. psov in 51. mačkov; 

- Občina Kočevje.....................18. psov in 92. mačkov; 

- Občina Mokronog.................00. psov in 04. mačke; 

- Občina Dol pri Ljubljani......00. psa in 12. mačkov; 

- Občina Mirna Peč................06. psov in 18. mačkov; 

- Občina Grosuplje.................09. psov in 82. mačkov; 

- Občina Škofljica...................03. psov in 26. mačkov; 

- Občina Dobrepolje..............01. pes in 01. maček; 

- Občina Ig............................00. psov in 65. mačkov; 

- Občina Šmartno pri Litiji... 01. psa in 26. mačkov; 

- Občina Mengeš...................00. pes in 09. mačkov; 

- Občina Mirna.....................03. psi in 23. mačkov, 

- Občina Lukovica................00. psi in 27. mačkov; 

- MO Krško..........................14. psov in 65. mačkov; 

- Občina Komenda..............00. psa in 27. mačkov; 

- Občina Dolenjske Toplice 02. psa in 08. mačkov; 

- Občina Moravče..............02. psa in 28. mačkov; 

- Občina Vodice................03. pse in 30. mačkov; 

- Občina Šentrupert..........01. psov in 12. mačkov; 

 

 

 

SKUPNO ODLOVLJENIH :                              

 

- psov................................................146; 

- mačkov..........................................783; 



 

Od vseh odlovljeni psov in mačkov, so bili vsi oskrbljeni v skladu z Zakonom o 

zaščiti živali in Pravilnikom o zavetiščih. V  število niso zajeti lastniški psi, ki so 

bili vrnnjeni lastnikom. 

 

OD NAVEDENIH ODLOVLJENI PSOV SMO BELEŽILI: 

 

- Pogin zaradi poškodbe in bolezni......................06. psov 

- Evtanazija po odločbi........................................05. psov 

- Evtasnazija zaradi starosti, bolezni..................02 psa 

- Oddani psi.........................................................121. psov 

- Na oddaji trenutno iz leta 2024 še.................... 12. psov 

 

 

 

Odlov psov prednjači predvsem v občinah, kjer imajo stacionirana romska 

naselja in sicer gre za občine Trebnje, Kočevje, Grosuplje in Črnomelj.  

Da se problemi zapuščenih psov, ki izvirajo iz romskih naselij pojavlja tudi 

drugje je tudi pokazatelj za občino Mirna peč. Porast psov je bil občuten tudi v 

Občini Škocjan, kar priprisujemo predvsem zaradi romske naselja, kjer se 

razplod psov izvaja nekontrolirano, samo prekinitev navedenih praks pa ni 

mogoča, zaradi sistemske zaščite navedenih stanovalcev. 

 

Večji del odlovljenih psov je bilo mladih v starosti od 3. mesecev do 2. let. Vsi 

psi so bili v izredno slabem stanju, podhranjeni, močno okuženi z notranjimi in 

zunanjimi zajedavci, ki pa niso bile le bolhe in klopi ampak tudi v več primerih 

garje. Vse to je pomenilo tudi zelo visoke stroške zdravljenj navedenih živali.  

 

Zelo veliko število je bilo tudi odvzetih psov s strani veterinarske inšpekcije in 

sicer dveh OU, Novega Mesta in Ljubljane. V vseh primerih je šlo za povsem 

upravičene odvzeme, ki so že mejili na mučenje živali. Večji del teh odvzemov se 

je ravno tako zgodil v romskih naseljih.  

 

Pogin psov je bil glede na zdravstveno staje psov, ob prihodu v zavetišče zelo 

majhen, oziroma zanemarljiv, kar kaže na dejstvo, da je oskrba potekala dobro 

in uspešno, kljub temu, da smo beležili prisotnost pasje kuge, pri psih 

odlovljenih na območju Kočevja in Krškega in Trebnjega, kakor tudi Črnomlja. 

 

Število oddanih psov je bio zavidljivo. Žal pa so za nove lastnike zanimivi le psi 

manjše rasti, ne glede na starost, težava pa nastaja pri oddaji večjih psov, ki so 

v zavetišču tudi po več mesecev, pri čemer trenutno beležimo najdaljšo dobo 5. 

let bivanja v zavetišču. Zaradi nove zakonodaje imamo v zavetišču še vedno 



velike težave z nameščanjem novih psov. V kolikor ne bo spremembe 

zakonodaje, bomo primorani podajati odpovedi pogodb določenim občinam. 

 

 

POSEBNOSTI PRI OSKRBI MAČKOV: 

 

Odlov in oskrbo mačkov smo opravljali na podlgi prijav občanov, posameznih 

občin, kakor tudi drugih služb odgovrnih za področje zapščite živali. 

 

Pri tem smo poleg oskrbe beležili tudi: 

 

Pogin zaradi bolezni ali drugih dejavnikov.............................22. mačkov 

Evtanazije zaradi bolezni in poškodb......................................30. mačkov 

Oddaja novim lastnikom, označene s čipom...........................113. mačkov 

 

Pri odlovu mačkov smo se v zavetišču striktno držali zakonodaje, ki določa 

oskerbo zapuščenih mačkov, to pa predvsem zaradi možnosti zlorabe občanov, 

ter posredno možnost oskrbe lastniških živali. Kot ostala leta smo se pri večjem 

številu mačkov na določeni lokaciji povezovali najprej z lokalno skupnostjo kjer 

so se mački nahajali, da se je dejansko stanje preverilo tudi z njihove strani, pri 

čemer je bilo ogotovljenih kar nekaj poiskusov zlorabe.  

 

V zavetišču podpiramo odločitve občin o sofoinaciranju lasniških živali, smo 

pa pri tem mnenja, da bi bilo potrebno obveščanje razširiti tudi preko pisnih 

lokalnih medijev ali z letaki, saj obveščanje ne doseže občanov, ki nimajo 

interneta, gre pa predvsem za starejše občane, ki živijo v vaseh in zaselkih 

oddaljenih od centra občin. Tu je pojav in razplod mačkov zelo velik, kar je 

razvidno tudi iz naših aktivnosti. 

 

 

II. OSTALE UGOTOVITVE IN DOGODKI PRI DELU  

ZAVETIŠČA: 

 
Prihod živali v zavetišče: 

Sam odlov in število živali je bil spet največji v občinah z romskimi naselji, kjer 

so bili v ospredju psi. Prei delu po naseljih je še vedno zaznati zanemarljiv 

odnos romov do psov, stanje pa se ne izboljšuje, krivdo za to pa bo potrebno 

iskati v neučinkoviti zakonodaji. 

 

Žal se trend vhoda psov ne zmanjšuje, kar je pokazatelj, da je še vedno veliko 

število neregistriranih psov, predvsem psic, ki nenadzorovano kotijo mladiče, 

kar pa je problem tudi drugje in ne samo v romskih naseljih.  Da je temu res 

tako, je pokazatelj veliko zanimanje za označevanje in cepljenje psov, ki jih 



ljudje kupujejo preko oglasov, pri čemer se kasneje ugotovi, da so bile matere 

teh mladičev ravno tako neoznačene in posredno tudi necepljene.  

 

Žal je starost psov, ki jih sprejemamo v zavetišče zelo mlada, do enega leta, kar 

je še naprej pokazatelj, da so bili pred prihodom v zavetišče psi oskrbovani in 

nato zapuščeni. 

 

V letu 2024 se je drastično povečal tudi odvzem psov s strani UVHVVR. Pri 

namestitvi navedenih psov se je že pojavljal problem nameščanja v zavetišča, 

saj so imeli inšpektorji nemalo težav pri iskanju namesttive v zavetiščih, kar pa 

je posledica sprejetja zakonodaje iz leta 2021. V več primerih se je že pojavilo, 

da odvzetih živali iz naših občin nismo mogli namestiti v naše zavetišče. 

Težave z nameščanjem imajo tudi v drugih zavetiščih. 

 

Pri mačkah je bil v letu 2024 odlov skoraj primerljiv z letom prej. Kljub vsem 

akcijam, ki se izvajajo za sterilizacijo in kastracijo lastniških mačkov, trend 

oskrbe mačkov v zavetišču, ne upada. 

Smo pa beležili tudi  porast že steriliziranih in kastriranih mačkov, ki pa žal niso 

bili označeni, kar je pokazatelj, da se še vedno dogaja sterilizacija mačk s strani 

nepooblaščenih organizacij in društev, ki te mačke vračajo na različne lokacije, 

neprimerno označene. 

 

 

 

III. SODELOVANJE Z ORGANIZACIJAMI IN DRUŠTVI ZA  

      ZAŠČITO ŽIVALI: 

 
Zavetišče je na področju svoje dela v letu 2023 tudi aktivno sodelovalo z 

določenimi društvi in organizacijami na področju zaščite , ter oddaje živali in 

sicer: 

 

1. Društvo za zaščito živali Kočevje, je s svojim delom močno pomagalo 

zavetišču, na območju Občine Kočevje. Pri tem so aktivno sodelovali na 

področju zapuščenih mačkov, kjer so zavetišču pomagali, za celovito 

realizacijo odlova in oskrbe teh mačk, z iskanjem primernih posvojiteljev, 

ter hranjenjem na lokacijah, kamor so se mačke vračale. Društvo je tudi 

aktivno sodelovalo pri pomoči in iskanju novih posvojiteljev za pse, ki so 

bili odlovljeni na območju občine. Poleg navedenega so tudi sodelovali 

pri ugotavljanju sumov mučenja živali, kakor tudi v drugih primerih 

neprimerne oskrbe živali. Društvo je tudi aktivno sodelovalo na področju 

promocije in osveščanja ljudi, glede oskrbe domačih živali. Zavetišče 

pričakuje tako poglobljeno sodelovanje tudi naprej. 

 



2. Društvo za zaščito živali Ljubljana, je zavetišču nudilo močno podporo 

pri oddaji živali, oziroma iskanju novih skrbnikov, z medijskim 

oglaševanjem, ter oglaševanjem na svoji spletni strani. Z zavetiščem je 

aktivno sodelovalo tudi pri odkrivanju kršitev, s področja zaščite živali, 

predvsem v primestnih občinah okrog Ljubljane.  

 

3. Društvo Mačjelovka, je z zavetiščem sodelovalo na področju reševanja 

problematike prostoživečih mačk, kjer so predstavnice izpostavljale 

probleme, ki se na navedenem področju pojavlja, s tem, da so s svojim 

delom iskale rešitve, pri reševanju teh težav v strnjenih naseljih, v 

občinah, v katerih deluje zavetišče. So pa zavetišču tudi aktivno pomagale 

pri vračanju mačkov nazaj v naravno okolje, s tem, da so imele mačke 

zadostno oskrbo s hrano in bivalnim prostorom.  

 

4. Društvo Lajka, ki je zavetišču pomagalo pri oddaji kar nekaj psov, 

predvsem so se potrudili pri oddaji psov, ki so bili v zavetišču daljši čas. 

 

 

III. SODELOVANJE Z VETERINARSKO INŠPEKCIJO 

Kot je razvidno, je zavetišče aktivno sodelovalo tudi z veterinarsko inšpekcijo in 

sicer z območnima uradoma Novo mesto in Ljubljana Pri tem je šlo za odvzeme 

psov, ki so bili podvrženi mučenju ali neprimerni oskrbi.  

Vhod teh psov je v porastu, kot je bilo omenjeno zgoraj, v zavetišču s strahom 

pričakujemo leto 2025, ki kaže, da bo zelo težko nameščati pse, saj so kapacitete 

zavetišča ves čas zasedene, zaradi česar se že težko zagotavlja izlov vseh 

potrebnih psov na terenu. pri tem naj samo omenimo romska naselja, kjer ni več 

mogoče izvajati rednih odlovov in nameščanj psov, predvsem zaradi zasedenosti 

zavetišča. Navedeni problem pa ni prisoten samo pri nas, ampak v vseh 

zavetiščih. 

 

IV. DRUGE AKTIVNOSTI ZAVETIŠČA IN SPREMEMBE PRI DELU: 

V zavetišču smo imeli dvakrat dan odprtih vrat, obisk je bil zanemarljiv, v enem 

primeru je bilo 10. obiskovalcev in v drugem 12. 

V zavetišču smo tudi adaptirali zgornjo namestitveno enoto in sicer menjava 

keramike na hodnikih in postavtitev talnega nogrevanja v hodnik. Poleg tega 

smo morali sanirati poškodbe na vratih boiksov v karanteni, ter bolniškem 

boksu. Stroški so zanšali 37.080,00 EUR.  

Poleg navedenga je bilo še za 13.750,00 EUR tekočih vzdrževanj. 

Zaradi povečanega obsega dela, smo tudi letos iskali tudi dodatno zaposlitev za 

enega oskrbnika, vendar v razpisu nismo bili uspešni. Kjub stimulativni plači in 

dugim ugodnostim, nismo uspeli prepričati nikogar od prijavljenih, najbolj 

moteče pa je to, da ne bi nihče opravlal del med vikendi, prazniki, kakor tudi 



izvajal 24. urnega dežurstva. Kot nam je znano, je kader velik problem tudi v 

drugih zavetiščih. 

 

Poročilo sestavil vodja zavetišča Dušan Hajdinjak. 

 
 

                                                                        Zavetišče »Meli« Trebnje                                                                                                  

                                                                           HAJDINJAK Dušan l.r. 


